
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2010-03-23, § 17 

 

 Tid Tisdagen den 23 mars 2010 kl 16.30 – 16.40 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 29 mars 2010 

 
 

 

 

Ulla Hamilton Jan Valeskog 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordförande  

Jan Valeskog (S) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (M)  

Tord Bergstedt (M)  

Anna C Kullendorff (M)  

Annika Davidsson (M)  

Inge-Britt Lundin (FP)  

Anders Broberg (KD)  

Annika Ödebrink (S)  

Jimmy Lindgren (S)  

Birgit Marklund Beijer (S)  

 
Ersättare: 

 Bo Arkelsten (M)  

Christoffer Kuckowski (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Per Johansson (FP)  

Lars Randerz (S)  

Milly Namiro Darlsson (S)  

Margareta Stavling (S)  

Jonas Larsson (S)  

Hampus Rubaszkin (MP) tjänstgörande 

Sebastian Wiklund (V) tjänstgörande 

 

Förhinder: Ledamöterna Mats Lindqvist (MP) och Kajsa Stenfelt (V) samt ersättarna 

Lars Bengtson (M), Datevig Mardirossian Lönn (M) och Anna Manhag (M). 

 
Tjänstemän: 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Louise Bill, Ted Ell, Staffan Forsell, Lars Jolerus, 

Ulla Ritzén och Marita Söderqvist samt biträdande borgarrådssekreteraren Magnus 

Thulin från roteln. 

 



  

 
 § 17 

Upprustning och utveckling av Bellevueparken – inriktningsbeslut 
Dnr T2010-520-00389 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner program för upprustning och 

 utveckling av Bellevueparken, med den inriktning som framgår av 

 förvaltningarnas gemensamma förslag, till en total utgift för staden om 55 mnkr. 

2 Nämnden ger trafikkontoret i uppdrag att vidareutveckla projektet och 

 återkomma till nämnden med underlag för genomförandebeslut. 

3 Nämnden godkänner att trafikkontoret gör en framställan till länsstyrelsen om  

 25 mnkr av det s.k. vägverksanslaget för Kungliga Nationalstadsparkens  

 utveckling. 

 

Ärendets handling 

Trafikkontorets, exploateringskontorets, fastighetskontorets, idrottsförvaltningens och 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat ärende 

från den 22 februari 2010. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Ulla Hamilton m fl (M), Inge-Britt Lundin (FP) och Anders Broberg 

 (KD) ställer sig bakom kontorets förslag. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) och Sebastian Wiklund (V) föreslår 

 följande: 

1 Kontorets yttrande godkänns i huvudsak. 

2 Ett bad skall anordnas i Brunnsviken. 

3 Därutöver anförs följande: 

 

Mot bakgrund av byggandet av att norra stationsområdet kommer innebära att 

ytterligare omkring 10 000 människor kommer vistas kring Bellevueparken är det 

högst rimligt att stranden delvis frigörs från båtuppställningsplatser och ett 

strandband ordnas vid Brunnsviken. Det är inte rimligt att Bellevueparkens 

stränder helt skall domineras av båtuppställningsplatser när parken i framtiden 

kommer bli betydligt mer utnyttjad. Idag finns det varken access till vattnet från 

parken sommartid eller utblick mot en stor del av vattnet vintertid pga alltför 

många båtuppställningsplatser i området. 

 

3 Hampus Rubaszkin (MP) föreslår följande: 

1 Kontorens förslag till beslut godkänns i huvudsak. 

2 Kontoren får i uppdrag att låta Bellevueparkens upprustning bli ett 

 pilotprojekt för staden vad det gäller modern ljusstrategi 

3 Därutöver anförs följande: 

 

Avsnittet om belysning i utvecklingsprogrammet för Bellevueparken är mycket 

kortfattat. Det är bra att det anges att utsiktsplatser och stigar på åsen ska lämnas 

belysningsfria. Men det krävs ett betydligt mer omfattande och detaljerat förslag 



  

om Bellevueparken ska kunna bli ett pilotprojekt i Stockholm för hur vi ger våra 

parker en ljusdesign i linje med en modern ljusstrategi.  

 

Det finns alla möjligheter att ta till sig av de nya rönen inom det relativt nya 

ämnet belysningsvetenskap. Gamla idéer om att maximal belysningsstyrka ger 

maximal trygghetskänsla bör överges till förmån för kunskapen om hur ljus och 

mörker kan samverka för att skapa rofyllda och ombonade miljöer. 

 

Låg belysning som lyser upp gångvägar skapar trygghet genom att förhindra 

bländning och gör att det går att se också den mörkare omgivningen. 

 

Även ur ekologisk synpunkt är det viktigt att det finns platser där vegetationen 

inte är ständigt upplyst. Växlingen mellan dagsljus och nattmörker är viktig för 

många växter och djur. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Jan Valeskog m fl (S) och Sebastian Wiklund (V) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt gemensamma förslag. 

 

Hampus Rubaszkin (MP) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


